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Vážení občané Města Touškova a Kůští, přeji Vám 
krásné jarní dny a dovolte mi, abych se s Vámi podělila o 

informace a novinky z našeho 
města. Čas od Vánoc utekl velmi 
rychle a je za námi kus odvedené 
práce. Ale pojďme postupně, od 
začátku roku. 

Údržba a úklid města
První měsíce jsme díky 
mírné zimě využili zejména k 
údržbovým a k úklidovým 
činnostem venkovních 

prostranství a ulic. Připravili jsme seznam míst, která 
nebyla zcela pravidelně udržovaná a zaslouží si pozornost. 
Možná jste si všimli, že i okolí Vašeho bydliště prošlo 
proměnou. Generální úklid proběhl v ulici Březová, Mírová, 
Luční, Žitná, Mlýnská, park, Školní náměstí, ulice Lesní, U 
stadionu, Polní… a v dalších. Proběhlo odstranění náletů 
a plevele v obrubách, stržení mechů, zametení a vysekání 
zelených ploch. Vyčistila se parkoviště u lékárny a parkoviště 
u bytovek v Partyzánské ulici, kde došlo i k obnově 
vodorovného značení. Hodně času zabrala prostranství, 
která byla dlouhodobě neudržovaná. Prosekaly se svahy 
pod hřbitovní zdí, vyčistil se prostor pod transformátorem 
u MŠ. Tam jsme odvozili černou skládku, srovnali terén a 
vyseli novou trávu. Výrazně prokoukly i oba břehy náhonu 
řeky. Poděkování za úpravu těchto ploch patří zejména 
hasičům, zaměstnancům města a všem, kteří se zúčastnili 
akce Ukliďme Touškov a Kůští, ale i otužilcům pod spolkem 
Náš Touškov, kteří shrabali a vyčistili pravý břeh řeky. 

Nová odpočinková zóna u řeky
Vaše procházky často vedou k rybníku, dále kolem meliorační 
strouhy a zpět do města. Ihned za zahradou hasičárny je nyní 
nově budováno odpočinkové místo, místo pro Vaši zastávku 
při procházce a travnatá pláž. Odvezli jsme lety navršenou 
zeminu a odpad, došlo ke zpevnění břehu, který jsme 
terénně upravili, a to včetně zamezení příjezdu až k řece 
položením velkých kamenů a zabudováním závory. Jakmile 
vzroste tráva, umístíme lavičky a odpadkové koše.  

Kovový odpad do žlutého kontejneru
Je pro mě každodenní rutinou řešení odpadů, nepořádek 
kolem kontejnerů na separovaný odpad a řešení černých 
skládek. V této souvislosti bych všechny ráda informovala, 
že došlo ke změně v třídění odpadu, kdy do žlutých 
kontejnerů na separovaný odpad může být vkládaný 
i kovový odpad, což jsou zejména plechovky. Třídící linky 
jsou technologicky vybaveny tak, že tyto dvě komodity 
(plast a kov) dokáží separovat, proto je můžeme vhazovat 
společně.  Tento způsob třídění je běžný i v okolních 
obcích. A možná se ptáte, proč jsme k tomu přistoupili 
i v Touškově? Černé kontejnery s označením KOV byly 
neustále plné komunálního odpadu a někteří občané prostě 
nerespektují napsaná označení. Nelze každý týden čistit 
černé kontejnery plné nejrůznějšího „bordelu“, protože do 
černého se hodí prostě všechno. A kdo to má čistit? Svozová 
firma to nesveze a problém zůstává na městě. Požádám 
Vás proto, pokud třídíte, pak třiďte odpad tak, aby mohl 
být dále zpracován. V opačném případě to ztrácí smysl a 
zmaříte úsilí ostatních.  Nezapomínejte, že tříděný odpad 
můžete též zdarma odvážet i na náš sběrný dvůr.  

Upozornění na fotopasti
Pro docílení většího pořádku nejen kolem kontejnerů, ale 
po celém městě a přilehlém okolí, a z důvodu zamezení 
vandalismu a vzniku černých skládek jsme byli nuceni 
přistoupit k umístění kamer a fotopastí, které se jeví jako 
velmi účinné již po prvních dnech. Věřím, že je nás většina, 
která chce žít ve městě čistém a podle toho se chová. ►

Slovo starostky města
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Výsprava cest
Po zimě dojde postupně k drobným 
opravám silnic, zejména k vyspravení 
děr. Podél hřbitovní zdi zezadu k 
vrátkům došlo k vysypání a zpevnění 
povrchu lupkem, rovněž tak i na 
vycházkových trasách. Ministerstvo 
pro místní rozvoj nyní v dubnu vypsalo 
dotační tituly vhodné pro opravy 
místních komunikací. Pracujeme na 
tom, abychom podali žádost o dotaci 
na opravu ulice Mlýnské, která je v 
havarijním stavu. Je to příjezdová 
cesta ke sběrnému dvoru, velmi 
frekventovaná a rekonstrukci si 
rozhodně zaslouží.
   
Obnova svítidel za nová LED
Na začátku dubna začala plošná 
obnova svítidel veřejného 
osvětlení, při které dochází k výměně 
stávajících svítidel za nová LED světla. 
Často se ve společnosti diskutuje o 
světelném smogu a též o barevnosti či 
teplotě světel. U nás jsou použita nová 
světla s teplotou chromatičnosti 2700K, 
což je lehce žluté světlo označované 
jako světlo obdobné při východu či 
západu slunce. Postoupila i inteligence 
samotných svítidel a jejich ►

Slovo starostky města 4

Poděkování
Město Město Touškov děkuje členům 
SDH Město Touškov za vyčištění 
a prosekání obou břehů náhonu 
řeky v délce od jezu až k mostu u 
hasičárny. Nejen, že hasiči vyřezali 
nálety, ale také všechny větve 
seštěpkovali a uklidili. Ve spolupráci 
se zaměstanci Města Touškova, 
kteří břehy posekali, máme krásnou 
vycházkovou zónu, kde mohou naši 
občané trávit čas. Děkujeme.

Poděkování
Město Město Touškov děkuje rybářům za odstranění vrb kolem rybníka, 
neboť byly již v havarijním stavu. Jižní břeh rybníka nyní vypadá prostorně a 
svěže. Dle názoru odborníků by ponechané pařezy měly obrazit a pustit nové 
výhonky. V dalším kroku umístíme ještě nějaké lavičky. Děkujeme rybářům za 
udržování břehů a budování této oddechové a relaxační zóny. 



ovladačů. Světla 
mají zabudovaný 
útlumový diagram, 
který v době 
nočního klidu 
sníží jejich příkon 
a tím ještě sníží 
spotřebu. Město 
Touškov platí 
ročně mimo nájmu 

osvětlení, které je v majetku ČEZ, spotřebu energie za 
osvětlení v částce 500.000 Kč (bez distribuce). Výměnou 
svítidel za technologicky vyspělejší dojde k výraznému 
snížení odběru elektrické energie. ČEZ garantuje úsporu 
do výše 73%, což pro nás v 
penězích znamená ušetřit 
ročně 365.000 Kč!   

V památkové zóně v centru 
města jsou lampy historické, 
u kterých nyní probíhá 
testování nových svítidel, 
neboť na těchto nelze 
jednoduše vyměnit horní 
svítidlo jako na klasických 
sloupech veřejného osvětlení.  Testujeme 3 lampy v ulici
U Špejcharu a pokud se osvědčí, proběhne 
výměna i těchto zbylých lamp.   

Lokality, kde došlo k výměně: ulice Líšťanská, Vozová, 
Zahradní, Ruská, Kumberská, Kaštanová, Vlkýšská, 
Partyzánská, Březová, Stavební, U Stadionu, Školní náměstí, 
Sportovní, Polní, Květná, konec Malesické, U Vaječkárny, 
část Újezdské a  Kůští. Nově budou osazena světla v uličce 
propojující Květnou a Malesickou ulici a na konci Lesní 
ulice. Zapojte se do této akce i Vy a pokud nějaká lampa 
nesvítí, bliká či má nějaký jiný problém, napište či zavolejte. 
Každá lampa má na sloupu nalepené číslo a QR kód. 
Uvedete-li dané číslo v případě poruchy, je to postačující 
lokalizace pro nahlášení servisu. Děkujeme Vám. 

Nová třída
pro mateřskou 
školku
V lednu jsme 
slavnostně otevřeli 
novou školní 
jídelnu, kterou 
jste si mohli 
prohlédnout při 
dni otevřených 
dveří. Přesunem výdejny jídel nové budovy se uvolnily 
prostory bývalé jídelny. Jejich rekonstrukcí vznikne velmi 
prostorná nová třída včetně sociálního zařízení a šatny čítající 
celkem 250 m2. Následně budeme moci vrátit školkové děti 
zpět do třídy v areálu MŠ, neboť nyní docházely do třídy ve 
škole na Dolním 
náměstí. Oprava 
již byla spuštěna 
a bude dokončena 
do konce prázdnin. 
Pokud vše půjde 
podle plánu, mohly 
by děti třídu od 
nového školního 
roku využívat. 
Celková rekonstrukce byla vyčíslena a sesmluvněna na 
3.636.500 Kč. Požádali jsme o dotaci z Ministerstva fi nancí, 
která může činit až 70%. Na vyhodnocení žádostí se stále 
ještě čeká. Tak snad budeme příjemně překvapeni. ►
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◄ videoreportáž z otevření nové jídelny



Slovo starostky města 6

Pumptrack a  další projekty s dotací
Jarní měsíce jsou měsíce, na které starostové města a obcí 
netrpělivě čekají, neboť dochází k vyhlášení dotačních 
výzev. Peněz je málo a dotace jsou důležitým přínosem do 
rozpočtu. Samozřejmě je tomu jako ve všem a „štěstí přeje 
připraveným“. Za tyto dva měsíce jsem za město podala již 
pět projektů, které bychom rádi realizovali. Na další výzvy 
se chystáme reagovat. Některé projekty jsou pro nás tak 
významné, že je budeme realizovat i bez dotace, ale jiné 
pouze s dotací. Zde je rychlý výčet, který však za sebou 
skrývá spoustu administrativní a projektové práce.   

»» Touškovští hasiči potřebují opravit cisternu
automobilové stříkačky Tatra 815. Ve výběrovém řízení 
již byl vybrán dodavatel opravy, ale zároveň s tím žádáme 
o podporu Plzeňského kraje z programu „Příspěvek na 

opravy cisternové 
a u t o m o b i l o v é 
stříkačky většího 
rozsahu“. Cena 
opravy stříkačky: 
3.688.000 Kč, 
žádáme o dotaci 
Plzeňský kraj ve 
výši 700.000 Kč, 

část bude uhrazena z prodeje staršího vozu a městem 
Město Touškov. Realizace: duben-srpen 2023

»» TJ Sokol Město Touškov usiluje dlouhodobě o 
podporu pohybu dětí a sportu. Ve městě aktivně cvičí 
mnoho dětí různého věku a to nejen na hřišti, ale i 
mimo něj. Pohyb dětí, dorostu a mládeže je zapotřebí 
podpořit a vést je tímto směrem.   

Od roku 2020 je schválen projekt výstavby dráhy zvané 
PUMPTRACK umístěné do zatáčky podél silnice v lokalitě 
u rybníka, který má stále ještě platné stavební povolení, 
ale doposud nebyl i přes vypsané dotační tituly v minulosti 
realizován. Dotační titul Plzeňského kraje s názvem „Podpora 
výstavby cyklostezek, cyklotras a specializované cyklistické 
infrastruktury“ je pro nás ideální, proto jsme 
požádali o maximální částku ve výši 1.700.000 Kč z 
celkového rozpočtu cca 2,6 mil. Kč.  

Pumptrack je dráha, která dosahuje max výšky zvlněného 
terénu 1.2 metru a je z boku zcela zatravněná. Věříme, 
že pokud to vyjde, legraci a pohyb si užijí nejen děti, ale i 
jejich rodičové nebo prarodičové. V případě dotace je 
realizace plánována na jaro 2024 a zahrnuje nejen dráhu, 
ale i lavičky, stojany na kola a další.   

»» Na začátku roku byla dokončena oprava vnitřních 
prostor obecního domu (hasičárny) v Kůští, kterému 
ale stále chybí střecha a ideálně i oprava fasády. Požádali jsme 
Plzeňský kraj z programu regionálního rozvoje o maximální 
možnou podporu ve výši 300.000 Kč a tuto jsme ZÍSKALI. 
Máme radost a nyní spouštíme výběrové řízení na novou 
střechu, abychom realizaci stihli do podzimu 2023.

»» Bezpečnost ve městě a zvýšení bezpečnosti silničního 
provozu je pro nás stěžejní téma a týká se nás všech. 
Po odsouhlasení Policií ČR jsme rozhodli přidat ještě 
jeden ukazatel rychlosti na Čemínskou ulici ve 
směru dolů a to před kritické místo přechodu pro chodce 
na úrovni obchodu. Požádali jsme o podporu Plzeňský 
kraj z programu Zvýšení bezpečnosti. Cena 72.479 
Kč, požádáno o 36.000 Kč. Realizace: co nejdříve.

»» Připravujeme další projekty, o kterých napíši 
zase příště a nebo nalistujte na str. 12. Určitě stěžejní 
bude vybudování nových ordinací v objektu lékárny! 

Úprava výsadby v centru města
S přicházejícím jarem a tristním stavem záhonů ve městě rada 
rozhodla o etapové obnově záhonů. Oslovili jsme zahradní 
projektantku, která nám vytvořila návrh a sestavu rostlin 
pro první etapu obnovy, která zahrnuje záhon na křižovatce 
Čemínská – Partyzánská, záhon naproti poště u křižovatky 
a dosadbu podél Čemínské v centru města. Skladba rostlin 
je zvolena tak, aby co nejvíce odolávala zatížení dopravou, 
solí, ale i sluncem a občasné zálivce. Na nové záhony se 
využijí stávající levandule, budou přidány bobkovišně, 
půdopokryvné růže, echinacea, sporýš argentinský a 
okrasná tráva dochan psárkovitý. Na podzim proběhne 
do uvedených záhonů již jen dosadba krokusů. Věříme, 
že se Vám nová výsadba bude líbit a budeme nastaveným 
stylem postupně pokračovat i do dalších lokalit města.

Vize pro okolí kostela
V měsíci dubnu jsme aktualizovali smlouvu o výpůjčce 
pozemků kolem kostela s Římskokatolickou farností 
Město Touškov, která městu nově dovoluje použít též 
zadní zahradu za kostelem pro veřejné účely. Co byste 
řekli na nové odpočinkové místo s výhledem na řeku?
Zpevněná plocha, lavičky a nové místo pro setkávání. 
I tímto směrem se chceme ubírat.             ►

ilustrační fotografie pumptracku se zatravněním



Kritická situace na ČOV 
Věnujte prosím svoji pozornost článku paní místostarostky 
Vilmy Kunešové týkající se současného stavu naší čistírny 
odpadních vod. Probíhají důležitá jednání Čistírny 
odpadních vod mezi obcemi M. Touškov, Kozolupy a 
Bdeněvsí.  Intenzivně hledáme způsob, jak vyřešit akutní 
až kritický stav, kdy stávající provozovatel naší čistírny, 
nepřipojí z kapacitních důvodů již žádnou nemovitost! 
Toto je dlouhodobý setrvalý stav, který se měl řešit a vyřešit 
minimálně po stránce projektové přípravy a stavebního 
povolení již v předcházejících letech! Otázka vyčerpané 
kapacity čistírny leží na stole DSO od roku 2016, kdy vznikla 
první koncepce návrhu řešení. Bohužel nyní nelze vzniklou 
situaci, do které jsme se dostali, vyřešit okamžitě. Bude se 
jednat o investici v rozmezí 60-100mil. Kč dle návrhu řešení 
a projekt musí být v souladu s dotacemi, neboť samy obce 
nejsou schopny takto náročnou investici zafi nancovat.  

Milí spoluobčané, užívejte si jara, přírody, vycházek a 
Vašich nejbližších. Těším se na setkání s Vámi na některé z 
dalších akcí pořádaných městem či městskými spolky.  

Katka Duchková
Vaše starostka

Vyjádření starostky ke spolupráci s policií  
Od začátku roku proběhla již dvě jednání s Policií ČR, 
s územním odborem Plzeň - venkov zastoupenou Mgr. 
Petrem Liškou. Jsou řešeny konkrétní případy týkající se 
zřízení veřejného pořádku, se kterými nám oddělení velmi 
aktivně a účinně pomáhá. Na dubnovém jednání spolu s 
okolními obcemi Bdeněves a Kozolupy bylo domluveno, 
že uzavřeme koordinační dohodu o vzájemné spolupráci, 
která posílí řešení místních problémů na místní úrovni. 
Nejen ze statistik, ale též z našeho denního života vyplývá, 
že kriminalita v roce 2022 klesla ve srovnání s předchozími 
lety. Bezpečnost občanů a zajištění pořádku je pro vedení 
města prioritou a na rok 2024 připravujeme značné 
rozšíření kamerového systému města. Toto posílí možnosti 
vyšetřování přestupkové či kriminální činnosti a věříme, 
že odradí od konání těchto činů. Ostře sledujeme též vznik 
černých skládek, pohyb mládeže na motorkách po městě 
a vandalismus, kterým chceme účinně zabránit např. i 
umístěním kamer a fotopastí. 

Počet přestupků a kriminální činnosti je možné sledovat 
na mapě kriminality, kde můžete jednoduše porovnat 
kriminalitu s ostatními oblastmi. Mapu naleznete na www.
kriminalita.policie.cz.     Ať je naše město bezpečné a klidné. 

Článek Policie ČR najdete na str. 15.

Poděkování za dlouhodobou činnost
Vážená paní Roubalová,  

 děkujeme Vám za dlouholetou činnost knihovnice, kterou 

jste pro naše město vykonávala po dobu 20-ti let a kterou jste 

úctyhodně převzala po panu Josefovi Sejrkovi. Vaše láska 

ke knihám přiměla číst nejednoho občana!   

 Děkujeme Vám za Vaši celoživotní aktivitu v Městě Touškově, 

kdy jste byla 5 let tajemnicí městského úřadu, aktivní členkou 

Červeného kříže, vychovala jste mnoho dětí jako učitelka v 

mateřské školce a stále Vás slýcháme zpívat v chrámovém 

sboru, který nyní i dirigujete.    

 Přejeme Vám pevné zdraví, spoustu radostného 

času stráveného s Vašimi vnoučaty a rodinou,  klid, 

pohodu a štěstí. Ať se Vám i nadále daří rozvíjet 

Vaše aktivity se stejným optimismem.     

za vděčné občany Města Touškova 

Katka Duchková, starostka

Slovo starostky města 7

Aplikace „V Obraze“
Občasná informační hlášení zveřejňujeme i na FB města a na internetových stránkách. Chcete-li být „v 
obraze“, stáhněte si do svého telefonu aplikaci „ V OBRAZE“, která Vás bude informovat nejen o dění v Městě 
Touškově. Chytrá aplikace, ze které se dozvíte další informace, ale i zprávy z úřední desky atd. Vyzkoušejte!    
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Vážení spoluobčané, 
dovolte, abych vás v pravidelném 
okénku místostarosty informoval 
o zajímavých událostech, které 
poslední měsíce přinesly nebo ty 
následující přinesou.

Sbírka pro potřebné
V současné nelehké době neustále 
vzrůstají požadavky na materiální 

pomoc lidem v nouzi, a proto jsme v únoru ve spolupráci s 
Diakonií Broumov vyhlásili sbírku pro potřebné. Občané 
Města Touškova a Kůští zareagovali opravdu pohotově a 
na dvoře úřadu, kde bylo umístěno sběrné místo, se sešlo 
obrovské množství materiální pomoci. Jste skvělí! Donesli 
jste vytříděné oblečení, hračky, dětskou obuv, ale i potřeby 
do domácnosti nebo přikrývky, polštáře a další lůžkoviny. 
Sbírka probíhala v 
pátek a sobotu 24.-
25. února a za necelé 
dva dny jsme díky vám 
nasbírali plnou garáž. 
Mám radost, že jsme 
společně pomohli dobré 
věci. Touto cestou bych 
rád poděkoval občanům 
za jejich solidaritu 
a pomoc.

Nový prostor pro setkávání v Kůští
Jak jste se již mohli dočíst v článku starostky, na začátku 
roku byla dokončena oprava vnitřních prostor obecního 
domu (hasičárny) v Kůští, kde vzniklo nové zázemí pro 
setkávání občanů. V současnosti „obecní dům“ disponuje 
posezením pro 30 osob včetně sociálního zařízení a již nyní 
je jej možné v určité míře využívat. Výpůjčka prostoru se řídí 
provozním řádem objektu, který najdete na webu města. 
Občané Města Touškova a Kůští se zde mohou potkávat 
bezplatně po dohodě se správcovou paní Pařízkovou. 
V průběhu roku bude v návaznosti na získanou dotaci 
Plzeňského kraje ve výši 300 000 Kč realizována oprava 
střechy domu a s tím dokončen komín a krbová kamna. 
Do budoucna je v plánu i menší kuchyňka s barem. 

Hlášení závad nyní snadněji
V dubnu jsme na webu města spustili „Mapu závad“. Jedná 
se o jednoduchou aplikaci dostupnou přes počítač, ale i 
telefon, kde je možné snadno upozornit a nahlásit závady na 
městském majetku, veřejném prostranství, komunikacích, 
dopravním značení atp. Stačí jednoduše kliknout do mapy 
a vybrat místo problému, doplnit popis a nahrát fotografii. 
Snadno nás tak upozorníte např. na poškozenou lavičku, 
díru v silnici, nefunkční lampu veřejného osvětlení, černou 
skládku a mnoho dalšího. Díky aplikaci budou pracovníci 
města hned informováni o závadách a mohou rychleji 
reagovat při jejich řešení. Odkaz na aplikaci najdete na webu 
města anebo jděte přímo na mapazavad.touskov.cz. 

Touškovské kulturní centrum žije
První měsíce roku jsou za námi a stejně tak i první dvacítka 
akcí, které se konaly v KCMT. Pravidelné kinopátky jsou už 
tradicí a návštěvníci stále více chodí na sklenku vína před 
filmem nebo posedí společně s přáteli po skončení promítání. 
Nabídku na baru jsme rozšířili o oblíbené drinky jako je Aperol 
Spritz nebo Cuba Libre. Dále nabízíme vynikající moravská 
vína z Němčiček. Přijďte ochutnat, již brzy otevřeme venkovní 
terasu. V současné době chystáme spuštění platebního 
t e r m i n á l u , 
abyste mohli 
na baru platit 
nejen hotově, ale 
také kartou či 
telefonem.
A co proběhlé 
akce? Opravdu 
velkou zábavu 
zajistilo všem 
návštěvníkům na 
konci února trio 
Crazy Goddess 
se svojí Travesti 
show. Pro dětské 
diváky kina jsme 
promítali nový díl 
Asterixe a Obelixe 
a také Kocoura 
v botách. ►



Certifikát za třídění
Za rok 2022 bylo v rámci 
zpětného odběru elektrozařízení 
z naší obce zpracováno 3 450 kg vyřazených 
elektrozařízení a tím uspořeno 2,42 tuny 
primárních surovin. Děkujeme občanům, 
že třídí a využívají náš sběrný dvůr.

V květnu se mohou děti těšit na druhý díl hrané pohádky 
Princezna zakletá v čase 2. Milovníci cestování si užili 
dvě přednášky. V únoru nám vyprávěl Jakub Gretschl o 
cestě po západním pobřeží USA a v březnu jsme se vydali 
s baťůžkářem Vojtou Kaderou do Indie. Na květen máme 
plánovanou přednášku Madeira - Ostrov věčného jara. 
V dubnu jsme vyprodali celý sál zábavnou talk show 
SIRÉNY NA CESTÁCH ženské trojice hereček a zpěvaček 
Sandry Pogodové, Jitky Asterové a Lindy Finkové. Více 
než 150 diváků si užilo pořad plný šťavnatých vyprávění 
a historek. Po skončení nechyběla autogramiáda. Mám 
radost i z pořadu Jiřího Krampola, který jsme v lednu 
odkládali kvůli zdravotním potížím vystupujícího. Ten 
nakonec proběhl v březnu a kromě vtipů Jirky Krampola 
byla skvělá také hudební vložka v podání Šimona Pečenky.
Těší mě, že návštěvnost v kulturním centru stále stoupá a 
lidé naplno žijí kulturou a chodí se bavit. Sledujte web www.
kcmt.eu nebo profil na Facebooku a nově na Instagramu, ať 
vám žádná akce neunikne. Prostory KCMT je možné také 
pronajmout pro oslavy či školení - více informací na webu.

Výročí 480 let udělení
městských práv
V letošním roce nás všechny čeká mimořádná 
událost historického významu. V srpnu naše 
město oslaví výročí 480 let udělení městských 
práv. Stalo se tak 12. srpna roku 1543, kdy 
tehdejšímu majiteli Touškova, Petrovi z 
Roupova, předal král Ferdinand I. Habsburský 
městská práva. Toto výročí si připomínáme 
každých 10 let a letos tomu nebude jinak. 
Připravujeme bohatý program, který vyvrcholí 
v sobotu 12. srpna 2023, tedy na den přesně 
onoho výročí. Celé oslavy budou situovány na 

náměstí před kostelem, kde vyroste zázemí pro hudební a 
divadelní produkci, místa pro posezení a občerstvení. Díky 
dobovému vystoupení se společně přesuneme do roku 1543 a 
uvidíme, jak tehdy Touškov získal svá městská práva. Děti se 
svezou na historickém kolotoči nebo zaskotačí s Hopsíkem. 
Nebude chybět divadelní komedie hraná pod širým nebem 
a hudební vystoupení včetně večerní zábavy. Pevně doufám, 
že vše stihneme a při oslavách dojde i ke slavnostnímu 
předání modernizovaného vozu místním hasičům. Účast 
na našich oslavách nám přislíbil ministr kultury ČR 
Martin Baxa a slavnostní bohoslužbu v tento den odslouží 
kardinál Dominik Duka. Oslavy uzavře koncert v kostele, 
kde zazní slavné Te Deum Antonína Dvořáka. Kompletní 
program oslav najdete přehledně na straně č. 2.

Přeji Vám krásné jarní dny a těším se na viděnou v KCMT či 
na některé z mnoha akcí, které se ve městě konají.

Daniel Vávra
1. místostarosta
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Vážení občané Města Touškova
a Kůští,
v posledním čísle zpravodaje 
města jsem Vám slíbila, že 
příště Vám napíšu něco o 
vodě, která přitéká do Vašich 
vodovodních kohoutků z 
veřejného vodovodu. Nechám 
si tuto problematiku ještě do 
dalšího čísla a dnes se zde dočtete 

ještě něco o čistírně odpadních vod (ČOV) v našem městě, 
a to z důvodu nejen technického poznání čištění odpadních 
vod, ale také z důvodu vážné problematiky vyčerpané 
kapacity na ČOV. A pro ty, kteří si přečtou článek celý, 
bude na konci čekat, doufám, že milé překvapení.

Kde se bere voda ve vašich vodovodních kohoutcích 
a kam mizí? - část 2.
Stavba čistírny 
odpadních vod v 
našem městě byla 
dokončena v roce 
2002. Do té doby zde 
fungovala pro velkou 
část pouze kanalizace 
dešťová, která veškeré 
vody odváděla do řeky Mže. U areálu TJ Sokol, v prostoru 
dnešního hřiště s umělým povrchem,  byla postaven malá 
ČOV, která sloužila jen pro lokalitu nemovitostí v ulicích 
Sportovní, Mírová, U stadionu, Spojovací, Příčná a části 
ulic Lesní, Dolní a Střední. Tato ČOV je dnes již zbourána a 
vše je přepojeno na centrální ČOV.  Do řeky byly odváděny 
i takové vody, které tam neměly být. Ale všichni víme, jak 
to fungovalo. Přepady z jímek na vyvážení byly zaústěny do 
dešťových kanalizací a jímky vyváželo jen pár jedinců. Ale ty 
doby jsou snad již dávno pryč. ČOV v Městě Touškově slouží 
i pro obce Kozolupy a Bdeněves. Odpadní vody z těchto obcí 
jsou přečerpávány pod řekou k nám na ČOV v prostoru mezi 
sběrným dvorem a ČOV. Odpadní vody z Města Touškova 
jsou na ČOV vod přivedeny dvěma hlavními stokami. 

Betonovou stokou DN 800, která přivádí odpadní vody od 
ulice Malesické a Jetelové kolem bývalé firmy BESI a druhá 
PVC stoka DN 300 přivádí odpadní vody od Dolního náměstí 
ulicí Mlýnskou. Před ČOV je vybudována odlehčovací 
komora, kde se v případě dešťů oddělí dešťové vody a ČOV 
není zatížena čištěním naředěných vod. Odlehčovací komora 
je vybudována i na Dolním náměstí a její přepad je zaústěn 
u hasičské zbrojnice do náhonu řeky Mže. Velké množství 
splašků doteče na ČOV gravitačně - nepotřebují zdolávat 
žádné převýšení a samovolně na ČOV dotečou, ale jsou zde i 
místa, odkud by splašky bez pomoci čerpacích stanic na ČOV 
nedotekly. V Městě Touškově máme celkem 4 čerpací stanice. 
Ve Vodní ulici, kousek za hasičskou zbrojnicí je čerpací 
stanice ČS 1, která přečerpává splašky ke kostelu. Druhá ČS 
2 je vybudována v na konci ulice Újezdské a čerpá splašky 
do ulice Polní. Další čerpací stanice ČS 3 je vybudována také 
v ulici Újezdské, ale o kousek blíž, je umístěna v prostoru 
parkoviště pod mateřskou školkou a přečerpává splaškové 
vody  do výše položené šachty a nakonec ČS 4 je vybudována u 
hřiště v ulici Sportovní a ta rovněž přečerpává splašky do výše 
položené šachty, aby mohly dále odtékat gravitačně. 

Přesto, že ČOV byla uvedena do provozu před více jak 20-ti 
lety, je třeba ji opravovat a udržovat v dobrém technickém 
stavu. Majitelem ČOV je sdružení obcí Město Touškov, 
Kozolupy a Bdeněves a každý rok do údržby zařízení 
investují obce ze svých rozpočtů nemalé finanční prostředky. 
ČOV je vybudována jako mechanicko - biologická a 
provozovatelem celého zařízení je Vodárna Plzeň a.s.
V roce 2021 došlo k poruše technologie čerpání vratného 
kalu, biologickou část bylo třeba odstavit a vyprázdnit. 
Současně došlo ke zborcení vestavby dosazovací nádrže 
a bylo zjištěno děravé potrubí pro čerpání přebytečného 
kalu. Havarijní stav byl provizorně opraven a potrubí 
čerpání přebytečného kalu zhotoveno nové. 

Jedna z největších oprav ale ČOV teprve čekala a v březnu 
letošního roku byla i provedena. Došlo k výměně dosazovací 
nádrže ve sdružené biologické jednotce. Jedná se o velice 
nákladnou a problematickou výměnu, kdy musí být čistírna ►
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odpadních vod uvedena mimo provoz a výměna nádrže 
musí být realizována  v co nejkratším čase.  Pro Vaši 
představu byla to investice ve výši cca 7,0 mil Kč a trvala 
zhruba 3 týdny včetně opětovného uvedení do provozu. 
Jedná se o nerezovou nádobu, která je vestavěna do 
aktivační betonové nádrže. V betonové nádrži dochází k 
aktivaci pomocí vhánění vzduchu do splaškových vod, 
kde jsou aktivovány bakterie (dochází zde k biologickému 
procesu a právě pro to název „mechanicko - biologické 
čištění odpadních vod“). Uvnitř této nádrže je vestavěna 
celonerezová nádrž, kde dochází ke zklidnění a usazení 
přebytečného kalu, který se právě tím vyměněným potrubím 
odčerpává a dále se likviduje. Rovněž bylo vybudováno 
nové potrubí pro vedení vzduchu na provzdušňování 
splaškových vod. Původní bylo vedeno celé pod terénem, 
bylo plastové a velmi poškozené vlivem proudění vzduchu, 
který potrubí neustále ohříval. Nově je vybudováno z 
nerezu a z velké části je vedeno nad terénem. 

Jak jste si již přečetli v minulém díle našeho zpravodaje, 
kapacita na ČOV je vyčerpána a není v současné době 
možné připojovat nové producenty odpadních vod. Psala 
jsem i o plánované intenzifikaci čistírny odpadních vod, 
což je její rozšíření a zvýšení kapacity. Stále se snažíme 
najít nejlepší řešení a sehnat, pokud možno, co nejlepší 
dotační titul, který by nám pomohl financovat toto 
rozšíření.  Jedná se o investici ve výši cca 100 mil. Kč

A jak se tak stává, najednou se objeví další řešení. Řešení, 
které by mám ještě před pár měsíci přišlo úplně hloupé a 
nereálné. Nechali jsme si zpracovat technické a ekonomické 
posouzení a finanční možnosti realizace stavby. V 
současné době máme na stole další variantu, a to odvádění 
splaškových vod do Plzně, kdy by byly splašky čištěny na 
centrální ČOV v Plzni na Jateční ulici. Že je to bláznivý 
projekt? Ano, máte pravdu. Jeho kladem je ekonomicky 
výhodnější řešení, v současné době i možnost získat větší 
podíl dotace než na intenzifikaci stávající ČOV. Došlo by 
tak ke zrušení stávající ČOV, byla by zde vybudována jen 
čerpací šachta a akumulační jímka. Odpadla by nám tak 
údržba celé ČOV. Záporem je však doba realizace stavby 
(vybudování cca 10 km kanalizačního výtlaku a čerpacích 
stanic do Křimic) a následná údržba. Dále je třeba zpracovat 
posouzení kapacity potrubí z Křimic na ČOV do Plzně. 
Dalším záporem je nemožnost ovlivňovat koncovou cenu 
stočného na předávacím objektu v Křimicích. V současné 
době není připravena projektová dokumentace ani pro jednu 
variantu. Čeká nás velké a složité rozhodnutí. Vzhledem ke 
skutečnosti, že ČOV je společný majetek obcí Město Touškov, 
Kozolupy a Bdeněves, je třeba, aby rozhodnutí bylo ve shodě 
všech třech zainteresovaných obcí.   

Snažila jsem se Vám přiblížit problematiku obecně a 
nezahrnovat Vás odbornými názvy. Doufám, že Vás 
popis problematiky zaujal a dočetli jste až sem, protože 
teď je tu to malé překvapení. Je vás hodně, co máte rádi 
technická zařízení sloužící pro potřeby občanů. Přesvědčili 
jste nás o tom v době, kdy byla organizována exkurze do 
spalovny v Chotíkově. Pokud Vás zajímá i problematika 
čištění odpadních vod, nabízíme Vám možnost exkurze 
na ČOV v Městě Touškově. Uskuteční se ve středu 
31.května 2023 od 15.30, 16.00, 16.30 a 17.00 hodin a 
bude probíhat ve skupinách po 15 osobách. Zarezervujete 
si, prosím, Váš termín exkurze na telefonním čísle 722 
927 504 nebo na emailu: mistostarostka@touskov.cz
  

Vilma Kunešová
2. místostarostka▼ jedna z možných variant trasy



Snažíme se, aby projekty, které 
připravujeme, rozšířily celkovou 
městskou vybavenost, infrastrukturu 
a bezpečnost ve městě. Přejeme si, aby 
prostředí, ve kterém společně žijeme, 
bylo vlídné a příjemné. 

Nově obnovený zpomalovací 
práh u mateřské školky

Do žlutých popelnic házíme 
nově také drobné kovy

Lokální výsprava 
vycházkových tras a cesty
podél hřbitovní zdi

Posílen autobusový spoj č. 371, 
naopak došlo ke zrušení málo 
využívané noční linky N5

Proběhlo jarní čištění a úklid 
ulic, parkovišť a chodníků

Vybudován přístřešek u nové 
budovy jídelny

Pokračují práce na terénních 
úpravách u školní jídelny

Dokončena oprava 
technologie ČOV za 7 mil. Kč

Obnoveno značení 
parkovacích míst u bytovky
v Partyzánské

Doplněny koše na psí 
exkrementy do ulic Topolová, 
Platanová, Žitná a k řece

Hasiči provedli prořez náletů 
po obou stranách řeky od 
hasičárny až k jezu

Zahájena obnova svítidel 
veřejného osvětlení. Osazovány 
jsou úsporná LED světla. 
Garantovaná úspora 73%,
tj. ročně až 365 000 Kč

Získali jsme dotaci 300 000 
Kč na opravu střechy bývalé 
hasičárny v Kůští

Nově lze v KCMT platit kartou

Správa a údržba silnic Plz. 
kraje vyčistila hlavní komunikace 
skrz naše město

Budujeme novou relaxační 
zónu v zátoce za hasičárnou

Podali jsme žádost o dotaci na 
opravu cisternové automobilové 
stříkačky. Možný příspěvek až 
700 000 Kč.

Podali jsme žádost o dotaci 
na vybudování nové třídy MŠ. 
Celkové náklady 3 636 500 Kč. 
Možná dotace až 70%

Podali jsme žádost o dotaci 
na vybudování pumptracku 
(cyklodráha). Možný příspěvek 
až 1 700 000 Kč

Podali jsme žádost o dotaci na 
pořízení rychlostního ukazatele. 
Možný příspěvek až 36 000 
Kč

Zadali jsme vypracování 
pasportu místních komunikací
(= důležitý dokument při 
žádání o dotaci na rekonstrukci 
silnic)

Probíhá instalace nového 
kříže na hřbitově

PŘEHLEDNĚ: Změny a novinky posledních měsíců

Vedení města 12
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Dne 20. února byl zprovozněn západní okruh okolo Plzně. Na 
jeho otevření čekali nejen obyvatelé západočeské metropole, 
ale i obyvatelé obcí, kterými prochází komunikace 180. Ze 
svého subjektivního pohledu musím konstatovat, že realita 
předčila očekávání. Dopravní zatížení komunikace, zvláště 
průjezd těžkých kamionů pocitově klesl o více než polovinu. 
Najednou se dá v Touškově přejít silnice bez sebevražedného 
pocitu. Není slyšet brždění ve zúžení na křižovatce Malesická-
Čemínská. Celkově hodnotím zprovoznění západního 
okruhu pro dopad na život v našem městě velmi kladně. 

Jan Lederer, zastupitel

Západní okruh Plzně

Poplatek za psa 2023
Upozorňujeme, že s termínem od 1.1.2023 do 31.3.2023 
byl splatný poplatek za psy na rok 2023. Poplatek je možné 
uhradit v hotovosti v budově Městského úřadu Město 
Touškově (podatelna - pokladna, 1. patro), nebo bankovním 
převodem: 
č. účtu: 3046696/0300, vedený ČSOB, a.s. 
variabilní symbol: číslo popisné.

Poplatek je stanoven Obecně závaznou 
vyhláškou města Město Touškov č. 
2/2019, o místním poplatku ze psů. 
Obecně závazná vyhláška je zveřejněna 
na webových stránkách města Město 
Touškov www.touskov.cz, v sekci Úřední 
deska - Obecně závazné vyhlášky města 
Město Touškov. Odkaz na vyhlášku najdete také pod QR 
kódem výše.

Poplatek za pronájem hrobového 
místa na rok 2023
Poplatek za pronájem hrobového místa na rok 2023 je 
splatný do 30.6.2023. Platbu je možné provést převodem 
na účet města - č. účtu 3046696/0300 s variabilním 
symbolem, kterým je číslo smlouvy bez lomítka, 
nebo hotově na pokladně MěÚ Město Touškov, 1. patro 
nebo správa hřbitova 2. patro.
K provedení platby na pokladně MěÚ je nutné předložit 
uzavřenou smlouvu nebo předchozí doklad o zaplacení. 
Upozorňujeme plátce, že MěÚ již od roku 2018 nezasílá 
složenky na úhradu poplatku za pronájem hrobového 
místa. 

odkaz na vyhlášku

Termíny svatebních obřadů
Rada města na svém jednání schválila termíny pro rok 2023, 
na kdy je možné sjednat si svatební obřad. Tyto termíny jsou: 
22.4., 13.5., 27.5., 10.6., 1.7., 22.7., 5.8., 19.8., 2.9., 23.9., 
7.10., 21.10., 11.11., 25.11., 2.12., 16.12. Matriční činnost je 
zajišťována pro obce: Město Touškov, Bdeněves, Čeminy, 
Kozolupy, Myslinka, Plešnice, Pňovany, Újezd 
nade Mží a Úlice.

Individuální svatební proslovy
Vážení spoluobčané,  mám velikou 
radost, že jsem byl Radou města ustanoven jako oddávající 
a rád bych Vám touto cestou dal možnost individuální 
svatební řeči. Uvádět snoubence do společného života 
mě velice baví a jsem rád, že mám příležitost tuto činnost 
rozvíjet a to zejména v sepisování svatebních proslovů na 

míru snoubencům. Věřte mi, že je mnohem hezčí mluvit 
na svatbách o životě snoubenců, kde jsou popsány jejich 
společné chvíle, radosti, důležité mezníky jejich života 
atd..., než přečíst jednu strohou a vždy stejnou řeč, která je 
sice hezká, ale mnohdy není taková, jakou by si snoubenci 
představovali, a s tím také souvisí má výzva. Rád bych nabídl 
občanům Města Touškova, kteří by rádi měli svatbu v našem 

matričním obvodě, že se mohou obrátit buď přímo na mě 
nebo na paní matrikářky, které mně předají kontakt 

s prosbou o sepsání svatební řeči na míru přímo 
o snoubeních. Bude pro mě pak milou povinností 

se s těmito snoubenci sejít, vyslechnout si vše, co by chtěli, 
aby na jejich svatbě zaznělo a následně pro ně sepíšu zcela 
zdarma hezkou a originální řeč, která bude jen o nich. Moc 
se těším na setkání s Vámi a přeji Vám krásné prožití léta.

Petr Komanec, radní města

Kozolupy, Myslinka, Plešnice, Pňovany, Újezd 

Vážení spoluobčané,  mám velikou 

občanům Města Touškova, kteří by rádi měli svatbu v našem 
matričním obvodě, že se mohou obrátit buď přímo na mě 

nebo na paní matrikářky, které mně předají kontakt 

Zveřejňování usnesení ze schůzí rady města 
a zasedání zastupitelstva města
Usnesení ze schůzí rady města a zasedání zastupitelstva 
města jsou pravidelně zveřejňována na webových 
stránkách města www.touskov.cz, v sekci úřední deska.

Foto: Starostka s místostarostou na slavnostním otevření západního okruhu, 19. 2. 2023 ▲
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v době nebezpečí požárů
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»» Zastupitelstvo města schválilo investiční záměr „MĚSTO 
TOUŠKOV – REKONSTRUKCE A MODERNIZACE 
TŘÍDY MŠ“ v prostorách bývalé jídelny, čp. 95 a vyslovilo 
souhlas s podáním žádosti o dotaci na Ministerstvo fi nancí 
(podprogram 298D2320). ZM rozhodlo, že nejvýhodnější 
nabídkou je nabídka dodavatele Stavební práce Klenc s.r.o., 
IČ: 091 31 531, se sídlem: Šťáhlavice 191, 332 04 Šťáhlavy, s 
nabídkovou cenou ve výši 2.931.272,14 Kč bez DPH.

»» ZM vzalo na vědomí úpravu rozpočtu města Město 
Touškov RUI. 2023, která byla schválena na schůzi RM 
dne 27.1.2023. ZM schválilo úpravu rozpočtu města Město 
Touškov RUII. 2023.                                                                                                  

»» ZM schválilo prodej spoluvlastnického podílu pozemků 
v areálu ZEVO nacházejících se v obci a katastrálním území 
Chotíkov a v obci Město Touškov a katastrálním území Kůští 
(kupující: spol. Plzeňská teplárenská a.s.). Stanovená kupní 
cena: 3.986.342,20 Kč + DPH.

»» ZM řešilo problematiku vlastnictví pozemků parc. č. 567 
a parc. č. 569 v k.ú. Město Touškov (uplatněný nárok pana 
D. Trska na vydržení pozemků). ZM schválilo Dohodu o 
narovnání mezi městem Město Touškov a panem D. Trskem.

»» ZM schválilo bezúplatný převod pozemku KN 417/3 o 
výměře 1260 m2 v k.ú. Kůští od Státního pozemkového úřadu. 
Pozemek je dle platné územně plánovací dokumentace určen 
k zastavění veřejně prospěšné stavby, konkrétně stavbou 
čističky odpadních vod.

»» ZM schválilo veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace 
z rozpočtu města Město Touškov na rok 2023 pro zájmové 
spolky a organizace. 

»» ZM pověřilo starostku města k součinnosti při řešení 
projektové dokumentace stavby: Studie cyklostezky, 
zpracovaná spol. BOULA IPK s.r.o., v dílčím úseku 
cyklostezky č. 37 Bdeněves – Malesice. Investor: Mikroregion 
Touškovsko.

»» ZM souhlasilo s využitím pozemků na realizaci cyklotrasy 
dle projektové dokumentace stavby: Studie cyklostezky, 
zpracované spol. BOULA IPK s.r.o., investor: Mikroregion 
Touškovsko. Jedná se o pozemky v k.ú. Město Touškov, 
které jsou zapsány na LV č. 10001 pro město Město Touškov 
a nachází se v úseku cyklotrasy č. 37 na dílčím úseku M. 
Touškov, sběrný dvůr až přechod přes řeku Mži: pozemek 
parc. č. 1385, 1399, 1410, 1426, 1439 a 1445. Stavba bude 
realizována pouze v případě získání dotace. 

Výňatek z usnesení jednání zastupitelstva 2. 3. 2023

S ohledem na skutečnost, že v roce 2022 došlo k nejrozsáhlejšímu lesnímu požáru v České republice, 
který zasáhl národní park České Švýcarsko, a také vzhledem k vývoji meteorologické situace v České 
republice (vysoké letní teploty a minimum vodních srážek), se Hasičský záchranný sbor Plzeňského 
kraje rozhodl informovat obce na území Plzeňského kraje o platnosti Nařízení kraje č.5/2016. To je ke 
stažení na https://bit.ly/43C9Qx7 nebo pomocí QR odkazu. 

odkaz na nařízení

placená inzerce

KRAUS ANTONÍN

Město Touškov, Stavební 258

Amatérský servis kol
a 80 let starých bicyklů

Centrování rá� ů
Nově seřizování chodu
benzinových motorů

na jízdních kolech

Opět otevřeno od 15.3.2023
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Podvody přes inzerát
Prodáváte zboží přes inzerát na prodejních 
serverech nebo sociálních sítích? Dejte pozor 
na falešné kupující. Můžete přijít o peníze.  

Podvodníci využívají kontaktních údajů z 
inzerátů, vydávají se za kupující a snaží se 
z prodejce různými způsoby manipulovat k 
provedení různých plateb nebo poskytnutí 
údajů k platební kartě apod. Nejčastěji pracují 
pachatelé s podvodnými platebními bránami, 
fiktivními přepravními společnostmi nebo 
falešným příjemcem.

Podvodná platební brána:
 Cílem je nasměrovat oběť na předem připravený phishingový 
web v podobě platební brány. Pro takový web jsou často 
ke zvýšení důvěryhodnosti zneužita loga, grafika nebo 

názvy reálných ověřených doručovacích společností nebo 
poskytovatelů služeb.  Příkladem je smyšlená služba Bazoš-
pay.

Podvodná přepravní společnost:
Cílem je opět manipulace k zaslání peněz na účet podvodníků. 
V komunikaci často figuruje smyšlená přepravní ►

Policie ČR ve Městě Touškově 
Chtěli bychom informovat širokou veřejnost obyvatel 
regionu Města Touškova a okolních obcí, že zde nedochází 
k nárůstu kriminality. Z hlediska evidovaných trestných 
činů a přestupků z posledních několika let je zde 
konstatován stabilizovaný stav.  V regionu je zajišťován 
standardní policejní dohled nad zajištěním bezpečnosti, 
ochrany života, zdraví, majetku a veřejného pořádku.

Policejní obvodní oddělení Město Touškov je 
stále plně fungující obvodní oddělení PČR, kdy 
zde jsou přítomni policisté. V rámci optimalizace 
výkonu služby společně s obvodním oddělením 
policie Nýřany je v současné době výkon služby 
zajišťován i policisty obvodního oddělení Nýřany. 

V rámci výkonu služby je do regionu Města Touškova 
vysílána každodenně hlídka policie, která je v rámci 
možností nepravidelně posilována o hlídku policistů z 
SPJ Krajského ředitelství policie Plzeňského kraje. Na 
uvedeném území je také velmi často přítomna hlídka 

dopravního inspektorátu ÚO Plzeň-venkov. Z uvedeného 
lze konstatovat, že je zde výkon služby nadstandartní, než je 
běžný na jiných území v Plzeňském kraji.

K zajištění bezpečnosti občanů a i nadstandartního 
výkonu služby v regionu přispělo i zřízení a otevření 
policejního PolPoint v Městě Touškově, který může 
veřejnost využívat k nahlášení jakéhokoliv oznámení, 
které bude následně řádně zaevidováno a řešeno. 
V rámci Plzeňského kraje je Město Touškov jedním 
ze čtyř měst, kde policejní PolPoint byl vybudován. 
V případě jakéhokoliv ohrožení, strachu a obav o svůj 
zdraví, život či majetek nebo při porušení veřejného 
pořádku neváhejte volat bezplatnou linku 158. 

KRAJSKÉ ŘEDITELSTVÍ POLICIE PLZEŇSKÉHO KRAJE
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společnost s věrohodnými webovými stránkami s obvyklými 
funkcionalitami jako sledování zásilky, chat s technickou 
podporou apod. Fiktivní dopravce se snaží navodit iluzi, 
že jsou peníze za prodávané zboží již na cestě, ale je nutné 
vyrovnat přeplatek, nedoplatek, zaplatit kauci k uvolnění 
částky apod. Pokud prodávající manipulaci podlehne a 
peníze odešle, přicházejí pod různými záminkami další a 
další výzvy k dalším doplatkům za dopravu, přeplatkům aj. 
Podvodníci v tu chvíli již cílí na sunk cost fallacy, tedy snahu 
oběti dotáhnout v tomto případě prodej do konce, když už do 
něj vložil peníze. 

Podvodný příjemce:
V těchto případech se podvodníci snaží vylákat odeslání 
zboží, které nikdy nezaplatí. Adresa pro doručení bývá 
často v zahraničí anebo na adrese, kde zboží může bezpečně 
převzít relativně anonymní osoba (doručovací společnost u 
běžných zásilek neřeší, komu je zboží předáno).
V některých popisovaných případech figurují platby v 
kryptoměnách, např. cestou legitimní platební brány, kde 
oběť „nakoupí“ krypto ve prospěch cizí peněženky nebo je 
oběť navedena k vytvoření účtu u směnárny.

Co signalizuje pravděpodobný podvod?
Na inzerát reaguje cizinec. Není moc pravděpodobné, že si 

někdo ze zahraničí najde český inzerát s relativně běžným 
zbožím.
Kupující požaduje nestandardní způsob dopravy, např. 
prostřednictvím neznámé zahraniční přepravní společnosti, 
nebo vyzvednutí zástupcem společnosti.
Kupující navrhuje nestandartní způsob platby. Příkladem je 
zajištění jeho platby „přepravní společností“, která peníze 
uvolní, až bude složena záloha nebo bude zboží na cestě 
nebo platební brána, který vyžaduje údaje z platební karty 
prodávajícího.
Kupující požaduje platbu přes neznámé služby různých 
nebankovních platebních společností nebo chce platit v 
kryptoměně.
Pro připsání zaslaných peněz má být složena jednorázová 
platba ze strany prodávajícího nebo se objeví se komplikace, 
které vyžadují zaslání platby. 
Zboží má být odesláno ještě před tím, než prodávající obdrží 
platbu.
Zbystřete tedy vždy, když prodej vybočuje ze standardního 
modelu: podám inzerát -> ozve se zájemce -> zaplatí -> zašlu 
zboží (popř. zašlu na dobírku).

pplk. Veronika Hodačová

Knihovnické okénko

Zdravíme naše čtenáře i všechny obyvatele našeho města 
Rádi bychom vám napsali pár řádků z naší krásné knihovny.
Na začátku jara evidujeme přes 120 aktivních čtenářů a těší 
nás každý nový čtenář. Pro ty nejmenší máme i menší dětský 
koutek a ti starší jistě ocení venkovní sezení. Náš knihovní 
fond čítá přes 10 000 knih pro děti, mládež, ženy i muže, z 
pestré nabídky titulů si jistě vybere každý. Během jara nás 
čeká přechod na digitální půjčování, nákup nových knih a 
spousta akcí. 
Naše celoroční akce pro děti i dospělé je Knižní výzva a ve 
spolupráci se Zoo Plzeň též Za čtení do Zoo. Pravidelné 1x za měsíc se u nás setkávají úžasné pletařky z projektu Deka pro a 
podpořit je lze i krátkým háčkovaním či pletením čtverce umístěného u nás v knihovně. Na konci dubna se můžete těšit na 
Čarodějnický čtvrtek a začátkem května na májovou akci.    

                 Petra Zuzáková a Iva Markvartová 
Městská knihovna a 
infocentrum:
otevírací doba a kontakty

Těšíme se na vás v pondělí, čtvrtek 
a pátek mezi 14 - 18 hod na adrese 
Čemínská ul. čp. 205 (vchod čp. 
149), Město Touškov.

Kontaktní telefon: 602 476 142.
E-mail: knihovna@touskov.cz

▼ novinky v nabídce
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Osobnosti města
Vážení spoluobčané, milí čtenáři.
Čas od času do našeho zpravodaje napíšu článek o 
významných osobnostech našeho města, většinou to však 
byli lidé z minulosti, kteří již nejsou mezi námi. V tomto 
případě bude výjimka a rád bych Vám více přiblížil člověka 
většině z Vás velmi dobře známého, rodáka, který z našeho 
města pochází, má tu své kořeny a rodinu. Člověka, který se 
vypracoval na jednoho z nejuznávanějších lidí ve svém oboru 
po celém světě a troufám si říct, že je to v současné době 
největší žijící osobnost, kterou naše město má.

VLADIMÍR ROUBAL (*1965)
Významný varhaník a jeden z nejlepších světových 
varhanních improvizátorů Vladimír Roubal se narodil 1. 
července 1965 rodičům Vladimírovi a Růženě Roubalovým 
v našem městě. Pochází z rodiny volyňských Čechů, kteří do 
Města Touškova přišli v padesátých letech minulého století. 
Jeho praděd, děd i otec byli nadaní muzikanti, a tak svůj 
fenomenální talent pro hudbu měl zajisté po kom zdědit.

V kozolupské a později v plzeňské umělecké škole se brzy 
začal učit na klavír a na akordeon. Ve  čtrnácti letech ho 
oslovil tehdejší touškovský varhaník Dr. Ing. Václav Větrovec 
s tím, zda by si nechtěl zkusit i hru na varhany, a tak začal v 
našem farním kostele jeho směr, kterým se celý život ubírá. 
Už o rok později ve druhém ročníku konzervatoře, přesně 
ve svých 15 letech, se Vladimír Roubal stal varhaníkem 
tehdy ještě arciděkanského kostela (dnes katedrály) 
sv. Bartoloměje v Plzni. Kromě pilného studia na škole 
vypomáhal mladý Vladimír i v jiných plzeňských kostelích 
a zastupoval varhaníky všude, kde bylo právě potřeba.  V 
„dresu“ Plzeňské konzervatoře získal v roce 1982 první cenu 
ve varhanní improvizaci varhanní soutěže v Opavě. Na vojně 
stráví v pěveckém sboru armádního uměleckého souboru, 
kde se postupně učí sbormistrovskému umění a stává se 
zástupcem sbormistra. Také za pražskou konzervatoř získá 
v roce 1988 první místo v soutěži slavné vavříny, tentokrát 
ve varhanní improvizaci v Krnově. V té době se stává 
varhaníkem a kapelníkem břevnovské baziliky sv. Markéty 

v Praze. Zde díky vlídné pomoci Jana Hanuše, Jarmila 
Burghausera a Milana Duška získává první zkušenosti 
pro své budoucí povolání regenschoriho. Od roku 1990 je 
ředitelem chrámové hudby Královské kanonie premonstrátů 
při bazilice Nanebevzetí Panny Marie v Praze na Strahově. 
Zde založil a vede chrámový sbor Collegium Strahoviense a 
komorní orchestr, s nimiž koncertuje a doprovází všechny 
velké církevní slavnosti.

Na svém kontě má už několik CD nahrávek. Úzce spolupracuje 
s řádem Maltézských rytířů, s řádem cisterciáků ve Vyšším 
Brodě. Vystupuje s trubači hradní stráže Pražského hradu, 
s nimiž také natočil několik CD. Nahrává pro Český rozhlas 
a Českou televizi (B. A. Wiedermann, R. Rejšek, M. Reger, 
F. Mendelssohn-Bartholdy, improvizace), japonský rozhlas 
a televizi, dále pro německý, holandský a americký rozhlas. 
Zkomponoval hudbu k několika filmům např. k filmu 
Jaromíra Polišenského In nomine patris. Hraje též při 
významných státních návštěvách.

Vyniká svojí schopností improvizace. Je jeden z 
nejuznávanějších varhanních improvizátorů v Evropě, ale 
i ve světě. Koncertuje v různých koutech České republiky, 
ve světě koncertoval například v Německu, Rakousku, 
Maďarsku, Nizozemsku, Itálii, Španělsku, Francii, Polsku, 
Rumunsku, Moldávii a USA a v dalších zemích. Ke konci 
roku 1999 absolvoval koncertní turné po Japonsku, tam 
vystupoval ve městech Nagoja, Jokohama a Tokio.

Náš slavný rodák Vladimír Roubal na své rodné město 
nezapomíná a vždy se do našeho města moc rád vrací. Má 
tu svou maminku, část rodiny a další své přátele i spolužáky. 
Často si přijede zahrát i na naše touškovské varhany, u 
kterých vzpomíná na své začátky a s hrdostí se ke svému 
rodnému městu hlásí. A i my jsme rádi, že je taková osobnost 
spojena s Městem Touškovem a že jej Vladimír Roubal může 
i takto reprezentovat. 

                                                                      Petr Komanec
radní města

V. Roubal v touškovském kostele s Trubači Hradní stráže ▲
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9. reprezentační ples Centra pečovatelských a ošetřovatelských služeb 
Město Touškov v Kozolupech

Milí přátelé,
ples pečovatelské služby Města Touškova přivítal nejen své 
klienty, ale i širokou veřejnost. Slavnostně laděný sál do 
barev loga organizace s balonkovou výzdobou naznačoval 
významné výročí 15 + 1 let od založení organizace. V loňském 
roce, kdy právě uběhlo 15 let od založení organizace v roce 
2007, díky pandemickým opatřením akce neproběhla. 
Jsme největším poskytovatelem pečovatelských služeb v 
Plzeňském kraji, působíme ve více než 30 obcích našeho 
kraje a za ty roky jsme obsloužili desetitisíce klientů. Cílem 
a posláním organizace je poskytovat pomoc a podporu 
klientům, případně jejich rodinám při péči o svého člena tak, 
aby mohli co nejdéle zůstat ve svém přirozeném prostředí a 
zachovat si běžný způsob života.

Cesta touškovského centra mezi nejlepší poskytovatele 
sociálních služeb v tuzemsku nebyla vždy jednoduchá. 
Zmiňme dva milníky: rok 2012 a rok 2019. V roce 2012 
vykázalo centrum nejnižší podíl kvality poskytovaných 
služeb, v roce 2019 ale získává Národní cenu české republiky 
v programu Excellence 3 Star. Centrum zvolilo cestu trvalého 
zlepšování se a tento proces ovšem nastal již od roku 
2014, kdy každoročně centrum získalo ocení v Národních 
cenách kvality v programu start plus. V roce 2020 získává 
nejvyšší možné ocenění v Národní ceně ČR za společenskou 
odpovědnost 2 Star a umístila se na 3. místě v kategorii 
CHYTRÉ INOVACE. 

Tak velký skok centrum ve svém vývoji od založení udělalo, 
je za tím poctivá práce všech zaměstnanců, ale hlavně 
vice, mise a poslání organizace včetně zvolených strategií 
a inovačních postupů. Bezpochyby i energie a pracovitost 
ředitelky Lenky Šeflové.

Společně s paní Ing. Blankou Antošovou – hlavou 
charitativního projektu DEKApro, jsme podpořili 
obdivuhodnou činnost Hospice svatého Lazara v Plzni, který 
umožňuje pacientům s nevyléčitelnou nemocí důstojně dožít 

v domácím prostředí nebo v lůžkové části hospice. Plesem 
provedla kapela AMATI BAND a krásné vystoupení 
orientální tanec skupina Sheylas trio, tanečnic z 
Holýšova.

Zaštítění plesu proběhlo starostkou Kozolup a poslankyní 
ČR parlamentu Ing. Michaelou Opltovou, která se ovšem 
díky povinnostem o nemocného synka nemohla zúčastnit. 
Velké poděkování však patří nejen jí, ale i obci Kozolupy.  

Významným hostem večera byl Ing. Mgr. Pavel Karpíšek
– senátor Plzeňského kraje (PK), zastupitel PK a starosta obce 
Vejprnice (obce, která má s CPOS MT již 16 let uzavřenou 
smlouvu o vzájemné spolupráci). Pan Karpíšek zmínil, 
že v roce 2006 to byl právě on, kdo společně s ostatními 
na tehdejším okresním úřadě Plzeň sever rozhodoval o 
tom, že již nebudou zřizovat Centrum pečovatelských a 
ošetřovatelských služeb. 
Okresní úřad Plzeň sever stál před rozhodnutím, a to díky 
vzniku nového zákona o sociálních službách, kdy došlo k 
oddělení zdravotní péče a vzniku sociální péče. Zmínil, že je 
tomu rád.
Pan Karpíšek společně s místostarostou Vejprnic ►
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Petrem Váchalem popřáli centru mnoho spokojených klientů 
a i nadále stále skvělé pracovní podmínky zaměstnancům. 
Dále poděkovali jejich rodinám za důležitou pomoc a 
podporu. 

Díky jednání pana Karpíška a městu Město Touškov, centrum 
získalo nového zřizovatele Město Touškov a velké 
poděkování a uznání vize pro budoucnost patří tehdejšímu 
starostovi panu Josefovi Fišerovi a dále paní Vilmě 
Kunešové, která po svém nástupu do funkce starostky 
rozhodla o budoucnosti centra tím, že vyhlásila výběrové 
řízení na post ředitelky. Centrum podporovala a mnohdy i 
zachraňovala, cesta ke kvalitě a nastoleným změnám novou 
ředitelkou Lenkou Šeflovou nebyla jednoduchá, mnohdy až 
trnitá. 

Se stejnou grácií a podporou centra pokračovala i starostka 
Bc. Iveta Zajíčková, která s centrem prožila dvě volební 
období. I ona zažila s centrem chvilky provázené úspěchy, 
ale i nezdary. Vždy dokázala být nablízku a přítomným v sále 
vyzdvihla společně sdílené hodnoty, kterými jsou vlídnost, 
bezpečí a loajalita jako součást firemní kultury centra. 
Poděkovala za spolupráci a zavzpomínala s úsměvem a 
vděčností na všechny zaměstnance.

Je rok 2022 a centrum pokračuje ve své práci a vývoji s paní 
starostkou Ing. Kateřinou Duchkovou, ta centru na plese 
poděkovala zejména za obrovskou vstřícnost a schopnost 
spolupráce a vyslovila uznání nad kvalitou organizace a 

lidmi, kteří v ní pracují. Stává se novou tváří, zřizovatelem 
takto veliké uznávané organizace.
Právě paní starostka Ing. Kateřina Duchková a místní radní 
podpořili realizaci plesu příspěvkem z rozpočtu města ve 
výši 30 000 Kč. 

Významnou podporou jsou však dary od drobných 
dárců, firem i fyzických či právnických osob. Získali jsme 
neuvěřitelných 900 cen, finanční podporu obcí Vejprnice 
a Stoda ve výši 5 000 Kč.  Hlavních slosovatelných 11 cen 
darovalo Autocentrum Jan Šmucler - pronájem luxusního 
vozu na víkend, kontaktní gril, nádherná kamenná socha 
anděla nebo wellness pobyt. 

Od 1. září 2019 se plzeňský zimní stadion pyšní novým 
názvem. Po více než čtyřech letech se novým partnerem stala 
společnost LOGSPEED CZ, se sídlem v Plzni – byla založena 
r. 2000 jako dopravní firma zajišťující převážně přepravu 
komponentů pro automobilový průmysl. Majitelka paní 
Romana Assadová darovala hokejový dres do dražby včetně 
podpisů hokejistů. Dres získal nový majitel za 3 000 Kč.
Závěr plesu patřil přítomným dámám, které vyzývaly muže k 
tanci a ti jim zakoupili růži. Přítomným mužům veliké díky.
Opravdu veliké poděkování patří organizátorce plesu paní 
Dominice Švábové, která měla pod palcem přípravu plesu a 
tým kolegyň. 

Výtěžek plesu bude použit na nákup pomůcek pro klienty  
nebo aktivity třeba kulturní akce nebo pečení buřtíků s 
harmonikou. Věříme, že si hosté ples užili, a těšíme se na 
další, a to už 10. reprezentační ples CPOS Město Touškov. 
Velmi děkujeme všem za podporu a účast. 

Děkuji svému týmu pracovníků, jejich rodinám a přátelům. 
Bez společné koordinované práce by ples nemohl být 
realizovaný a nebyl by tak krásný a naše centrum by nebylo 
hodnoceno jako flexibilní, vlídné a bezpečné.

Mgr. Lenka Šeflová, MPA
ředitelka CPOS
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Střípky z naší mateřinky

MAŠKARNÍ REJ ANEB „SUPER JÍZDA“
Rok utekl jako voda a děti ze školky se už nemohly 
dočkat tradičního masopustního karnevalu.  
Maškarní rej se v celé MŠ konal dne 21.3.2023. Ráno 
do svých tříd nepřicházely dětičky, ale princezny, 
rytíři, vodníci, víly, mouchy, piráti, zvířátka a další 
pohádkové postavičky. Ani paní učitelky nezůstaly 
pozadu a proměnily se v myšky, sněhuláčky, víly, 
kočičky či motýlky. Od samého rána probíhaly v 
jednotlivých třídách módní přehlídky kostýmů, 
pohádkové bytosti zdolávaly cestičky plné nástrah 
a překážek při plnění zábavných úkolů. Nakonec se 
všechny děti z celé školky potkaly ve třídě Zajíčků.         

Kde se vzala, tu se vzala myška Minnie. Aby jí nebylo smutno, 
pozvala si na pomoc malou myšku Tanečnici a společně 
nás provázely velice krásným a zajímavým programem. To 
teprve začala jízda, když se do místnosti vplížila bílá kočička 
a na všechny jen mhouřila očička. Hudba začala  hrát a každý 
se přestal bát. Tělíčka se roztančila - v rytmu diska  rozvlnila. 
Každý byl s každým kamarád a soutěží se chopil rád. Kdyby 
nezazvonil zvonec,         nebyl by reji dosud konec. Děti plné 
zážitků a dojmů se určitě těší na všechny další akce, které jim 
paní učitelky připravily.

Děkujeme všem rodičům za vynaložené úsilí při plnění 
dětských přání s vymýšlením nejrůznějších kostýmových 

návrhů, které byly opravdu 
dokonalé. Podařilo se vám splnit 
další z mnoha dětských snů, 
kdy v jejich očích jsme mohly 
pozorovat samé jiskřičky radosti 
a nadšení.
Děkujeme především paní 
učitelce Verunce a Jiřince 
za skvělý zábavný program 
plný nápadů a nejrůznějších 
tanečních kreací.

LOUČENÍ SE ZIMOU

Přišlo jaro do vsi, 
kde jsi zimo, kde jsi?
Byla zima mezi náma,
ale už je za horama.
Hu, hu, hu, jaro už je tu!

Co se děje, kdo tu pěje? Jaro 
nás venku vítá, sluníčko už 
nespinká. Ani my nezaháleli 
a konečně jsme se se zimou 
rozloučili. Byl krásný slunný 
den a Moranu jsme vynesli 
ven.  A ne ledajakou. Modré 
šaty, krajku kolem, všude 
slámu a děti sborem: 

Zimo, zimo, táhni pryč,
nebo na tě vezmu bič.
Zatahám tě za pačesy,
za ty hory, za ty lesy
až se vrátím nazpátek,
svleču zimní kabátek.

O kom že to byla řeč? No přeci o MORANĚ (Moreně, Mařeně 
neboli Smrtce). Nádhernou Moranu vyrobila paní učitelka 
Jitka Nosková a náhrdelník z vyfouklých vajíček připravily 
děti ze třídy Mravenců pod dohledem paní učitelky Kamily 
Strýčkové. Dlouhý průvod dětí z celé školky se sešel na 
kraji města u řeky Mže. Nejprve jsme přednesli básničky,
s Moranou jsme se všichni rozloučili a poté byla vhozena ► 
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do vody, kde ji unášel proud. Abychom také udělali alespoň 
malou radost zvířátkům, třída Koťátek připravila jedlou 
Moranu z chleba a rohlíků, kterou jsme také po vodě poslali. 
Fantazii se při výrobě meze nekladly, a tak někdo navlékal 
pečivo na klacíky a jiný i své bříško potěšil. Moranám jsme 
zamávali a jarní píseň si zazpívali: „Na jaře, na jaře, čáp jede v 
kočáře, hej hopy, hej hopy, hej hopy hop“. JARO VÍTEJ!

K. Černá

ZÁPIS DO MŠ
Zápis je vyhlášen pro všechny děti (i děti uprchlíků u 
Ukrajiny) a proběhne v termínu 2. a 3. 5. 2023. 
Vydávání žádostí se koná ve dnech 11. a 12. 4. 2023
v kanceláři MŠ. Veškeré informace naleznete na webových 
stránkách MŠ: msmestotouskov.cz.

Jarmila Štulcová

Čtení do postýlek

Čtenářská gramotnost se řadí mezi nepostradatelnou součást 
života. V dnešním moderním světě plném informačních 
technologií je konkurence zábavy tak silná, že čtení knih 
se stává pro některé děti nezábavné či nudné. Vzhledem 
k této situaci se snažíme v naší škole různými aktivitami 
vést žáky k zájmu o četbu. Ve snaze dosáhnout lepších 
výsledků využíváme činnostní výuku. Krásným příkladem je 
spolupráce s mateřskou školou, kde probíhá v tomto školním 
roce společná aktivita “Čtení do postýlek.“ 

Ti, kteří nedávno tyto prostory opustili, se opět do známých 
míst s nadšením vracejí. Žáci 4. A každou středu navštěvují 
předškolní děti, kterým před odpočinkem předčítají krátké 
pohádky či příběhy. Začínající čtenáři tak mohou své malé 
posluchače inspirovat nejen k objevování nekonečného 
světa fantazie, ale vzbuzovat u nich zvědavost i zájem o 
knihy. Touto zajímavou cestou chceme podporovat rozvoj 
čtenářské gramotnosti a lásku ke čtení. 

Děkujeme za spolupráci a těšíme se na další plánované 
aktivity

Lenka Fleissigová a Ida Lusková

Co se děje ve školní družině?
Konec zimy a začátek jara naši žáci trávili spoustou 
různorodých aktivit, rozvíjeli jsme jejich záliby, zájmy, 
nadání a talent. Provozovali jsme pohybové aktivity v okolí 
našeho města a seznamovali jsme se s historií památek nebo 
zajímavých míst. 

Každý den se snažíme podpořit psychickou pohodu, 
prohloubit všeobecné znalosti a posilujeme dobré vztahy 
mezi dětmi. 

Při procházkách nezapomínáme ani na naši přírodu a s žáky 
průběžně sbíráme odpadky. I tento rok jsme se zapojili ►
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do akce „Ukliďme Touškov a Kůští“. 

Vedeme děti k smysluplnému a produktivnímu využívání 
volného času. 
Oborové dny v družině bývají často propojeny s těmi 
školními, ale vytváříme si i své vlastní. V tomto školním roce 
jsme již měli oborové dny na téma: lidské tělo, zdravý životní 
styl, rodina, voda kolem nás aj. Často propojujeme oddělení 
mladších a starších žáků, kde si budují nové kamarádské 
vztahy, tvoří týmového ducha, učí se respektovat a 
spolupracovat.

Mezi další naše družinové aktivity patří prohlubování 
získaných školních informací a jejich upevňování. Máme 
možnost hlouběji se zabývat pranostikami a významnými 
dny a ty následně využít při výtvarných pracích (např. Tři 
králové, Mezinárodní den tuleňů, lachtanů a velryb, svátek 
zamilovaných, Mezinárodní den žen, Světový den morčat a 
mnoho jiných). 

K mezinárodnímu dni žen vyráběli žáci pro své maminky, 
babičky nebo sestřičky přáníčka, papírové kytičky nebo 
si zasadili macešky. Macešky jsme také s dětmi odnesli do 
CPOS, kde jsme chtěli babičkám udělat radost a hlavně jim 
ukázat, že na ně někdo myslí. Naše děti na ně myslí často, i 
když to nejsou jejich pravé babičky a dědečkové, ale to v tu 
chvíli nikomu nevadí.  Rádi je navštěvujeme, zazpíváme jim, 
zarecitujeme nějakou básničku nebo si jen tak povídáme. 
Žáci vždy dostanou spousty sladkostí a dobrot. Je to krásné 
propojení lidí, s tak velkým věkovým rozdílem. 

Před Velikonocemi jsme si pro babičky připravili malé 
dílničky, kde si mohli ozdobit jarní březovou větvičku, udělat 
si ozdobné košťátko, obarvit polystyrenová vajíčka nebo 
svíčky, udělat si jarní zápich do květináčů nebo zasázet osení 
do vlastnoručně ozdobeného kelímku. Po skončení dílen 
jsme ještě vyzdobili vchodové dveře. 

Jitka Pařízková
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Po stopách obnovitelných zdrojů – exkurze do Techmania Science Center 

30. 3. 2023 žáci deváté třídy navštívili Techmania Science 
Center v Plzni. Nejprve si se zaujetím vyzkoušeli řadu 
interaktivních exponátů z oborů mechanika, akustika, 
magnetismus, optika či elektřina a elektromagnetismus 
a termika. Také si zkusili rýžovat české granáty a odnesli 
si malý suvenýr. Potom zhlédli show Ohnivé tornádo 
a  Tekutý dusík. Následoval program Obnovitelné 
zdroje energie a ukázka fungování parního stroje Marx. 
Exkurzi jsme zakončili v planetáriu. Žáci pracovali s 
nadšením a celou akci si pochvalovali, až na závěrečnou 
procházku v dešti, ta moc příjemná nebyla.

Magdalena Zábranská
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Letos poprvé proběhl na zahradě MŠ velikonoční jarmark. 
Děti i zaměstnanci školy vyrobili spoustu krásných 
velikonočních dekorací, vychovatelky ze družiny připravily 
tvořivé dílničky, kde si mohl každý vytvořit dekoraci podle 
svých představ. K dispozici byla i spousta dobrot, káva a 
svařáček, protože i přes jasnou oblohu a zářící sluneční 
paprsky byla zima. Klaunka Pepina plnila rozličná přání dětí 
a vyráběla z nafukovacích balónků kočičky, pejsky, kytičky 
nebo meče. V malířské „obličejové dílně“ bylo také stále 
plno a po zahradě po chvíli běhali piráti, víly nebo poletovali 
motýlci.
Jarmark se moc povedl a zvažujeme, zda nezaložit novou 
tradici.

Dagmar Mezerová

Velikonoční jarmark

Vážení čtenáři,
 opět s Vámi můžu sdílet události týkající se mladých hasičů.

  V neděli 4.prosince 2022 jsme s dětmi vyrazili na 
Mikulášskou střelbu na čerta do Ledec. V době vydání 
prosincového zpravodaje jsme výsledky střelby neměli k 
dispozici, proto je zveřejňuji až v tomto vydání. Družstvo 
mladších ve složení Zuzanka B., Zuzanka S., Simonka, 
Adélka a Ráďa se umístilo na 13.místě z 22. Starší ve složení 
Eliška, Anežka, Anička, Štěpánka a Oskar získali 17.pozici 
z 19 týmů. Družstvo mix složené z mladších a přípravky 
bylo zařazeno do soutěže jednotlivců a umístění jsou tato: 

Šarlotka 20.místo, Lucinka 7.příčka z 26 pozic, Viktorka 131, 
Kuba 10, Maxík 77 ze 134 soutěžících. Do soutěže jednotlivců 
byli zapojeni i soutěžící, kteří prezentovali družstva mladších 
a starších. Výsledky jsou tyto: mladší jednotlivci - Zuzanka 
S. 119., Zuzanka B. 39., Adélka 99., Simonka 27., Radek 72. 
ze 134 jednotlivců, starší jednotlivci - Eliška 39.,Anežka 72., 
Anička 72., Štěpánka 107., Osky 105. ze 112 jednotlivců.

V sobotu 25.2.2023 se mladí hasiči zúčastnili Zimního 
závodu pionýrské všestrannosti v Oboře. Trasa závodu 
byla 7 kilometrů dlouhá, vedla lesem, start a cíl byl v Oboře 
u hasičské zbrojnice, na soutěžící čekalo celkem 15 ►

Informace mladých hasičů
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disciplín - např.: řezání a 
štípání polene, orientace 
jízdních řádů, orientace 
mapy, zdravověda, topografie, 
střelba ze vzduchovky a 
další. Mladší družstvo ve 
složení Zuzanka B., Zuzanka 
S.,Lucinka, Adélka a Maxík 
vysoutěžili 9.místo z 23 týmů 
a starší družstvo ve složení 

Štěpánka, Anežka, Anička, Eliška a Kuba získali 17.pozici z 
26 družstev. Na startu ,,Únoráku“ jsme si převzali medaili 
pro Kubu Schindlera za 3.místo ze střelby ve vzduchovce v 
kategorii jednotlivců mladších žáků, které si „vystřílel“ již v 
prosinci na Mikulášské střelbě na čerta v Ledcích.Toto krásné 
místo obhájil z celkového počtu 134 mladších jednotlivců.

Ve dnech 4.-5.března 2023 se uskutečnilo školení pro 
vedoucí a instruktory mladých hasičů v obci Druztová.Na 
tomto školení si Lukáš s Wendy obnovili II.stupeň vedoucího 
mládeže, Honza si navýšil na II.stupeň vedoucího a Radka 
nově získala III.stupeň instruktora mladých hasičů.

V sobotu 11.března 2023 proběhl branný závod pro mladé 
hasiče Touškovský desetiboj Zdeňka Šandary v našem městě.
Na této soutěži kolektiv našich mladých hasičů zastupovalo 
celkem 6 družstev v kategoriích přípravka, mladší, starší 
žáci. Přípravka ve složení Šarlotka, Barunka, Anička, Ervínek 
a Fanoušek se sice nehodnotí, ale na počet trestných bodů by 
vyhrála.Mladší A - Kryštů, Max, Tom a Kuba získali 12.místo, 
mladší B - Oskar, Viktorka, Zuzanka, Ondra a Vojta mají 
7.pozici, mladší C - Zuzanka, Lucinka, Adélka a Maruška 
se umístilo na 14.příčce z 18 družstev. Starší A - Štěpánka, 
Viktorka, Anežka a Anička vybojovalo 6.místo, starší B – 
Eliška P., Eliška S., Simonka a Emmí získalo 19.příčku z 
22 družstev. Velké poděkování patří starostce města paní 
Kateřině Duchkové za možnost uspořádat tuto soutěž, všem 
kolegům a kolegyním hasičkám za pomoc, ať už se jednalo 
o pozice rozhodčích, zapisovatelek družstev nebo v zázemí 
u občerstvení - vypisovat jednotlivě je nebudu to by bylo na 
dlouho , panu Sedláčkovi za fotografování v průběhu soutěže 
a rodičům našich mladých hasičů, že nám své potomky 
půjčili i přes nepřízeň počasí, které panovalo.

V sobotu 18.3.2023 jsme s dětmi vyrazili na soutěž O putovní 
pohár starosty SDH pořádanou hasiči z Úněšova.Start 
závodu byl v obci Hvožďany a konec v Číhané,na soutěžní 
družstva čekalo 12 disciplín, např.: štafeta požárních dvojic, 
určení hasicích přístrojů, požární útok do vrchu, uzlová 
štafeta, přesun po vodorovném laně a další,trasa závodu byla 
na čas. Mladší družstvo ve složení Zuzanka B., Zuzanka S., 
Adélka,Kryštů a Tomík se s celkovým časem na trase závodu 
1:05:27 umístili na 14.pozici z 22 družstev.Starší družstvo v 
seskupení Anička, Anežka, Štěpánka, Kuba a Viktorka získali 

s celkovým časem na trati 0:59:09 15.příčku z 23 týmů.
   Další závody nás čekají 7.4.2023 v Druztové a pokud by měl 
někdo zájem o pobyt svého potomka na dětském hasičském 
táboře v termínu od 29.7. do 5.8.2023, může pro více 
informací psát na email mladihasicimestotouskov@seznam.
cz.

za instruktory a vedoucí mladých hasičů
Václava Kubíková Ježková

Sbor dobrovolných hasičů Město Touškov má nové 
webové stránky na adrese www.hasici-touskov.
sdhcr.cz.
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Spolek Náš Touškov začal rok opět organizací Tříkrálové 
sbírky, novoročního běhu a průvodu Tří králů. Zahájení bylo 
jako vždy v kostele, kde pan farář požehnal koledníkům a 
ti pak prošli městem. Lidé štědře přispívali a Tři králové 
nechali vždy na domě nápis K+M+B, vybralo se krásných 14 
039 Kč. Všem, kdo přispěli, moc děkujeme. 

Na začátku února proběhla výroční schůze spolku, kde se 
zhodnotil minulý rok a představily se akce letošního roku. 
Z podnětů vzešla myšlenka na zcela novou akci, kterou 
bychom rádi uskutečnili v nové zástavě našeho města. Již 
připravujeme buřtování v Touškovském háji s kapelou a 
programem pro děti.

Další krásnou akcí bylo povídání s babičkou, letos nově 
v KCMT, kde vznikla babiččina chaloupka s kulisami a 
petrolejkami, kterou doplnila také videoprojekce. Vykouzlili 
jsme tak dětem opravdu krásnou a magickou atmosféru. 
Babička k sobě nově pozvala i svá vnoučata. Děti vyslechly 
zapomenuté pohádky a dozvěděly se, jak se svítilo v dobách, 
kdy neexistoval elektrický proud. Tento počin pořádáme na 
podporu mezinárodní akce Hodina Země.

Zcela novou akcí byl hudební kvíz s českými hity  60. - 
70. - 80. - 90. - 00. let. 8 týmů soutěžilo v rozpoznávání 
interpretů a názvů písniček. Je jasné, že Touškováci jsou 
soutěživí a vyznají se v muzice! Všichni se moc bavili a 

celá soutěž sklidila velké ohlasy. Na závěr večera dorazila 
úžasná metrová pizza od sponzora soutěže PIZZA-DOMA, 
kterou vítězný tým rozdělil mezi všechny soutěžící. Kvíz s 
novou várkou písniček budeme opakovat v pátek 23. června
v KCMT.

Akce Ukliďme Touškov a Kůští je již tradicí a odpadu ubývá, 
což nás velice těší! Společnými silami jsme v sobotu 1. dubna 
sesbírali spoustu odpadků v našem městě i okolí. Shrabali 
jsme i okolí náhonu a sesbírali větve. V týdnu uklízely i děti 
z družiny. Děkujeme všem, kteří přiložili ruce k dílu, firmě 
Eliod za přistavený kontejner na odpad a Městu Touškov za 
svoz pytlů.

Proběhl také Velikonoční zajíček a od května poběží tradiční 
série Lívancových běhů, první už 14. května. Připravujeme 
také noc kostelů s ochutnávkou vín a tradičně i tajenkou 
pro děti. Každý rok se snažíme vymyslet vždy něco nového. 
Letošní ročník bude ve znamení historie našeho kostela a 
farnosti. Připravíme malou 
výstavu archiválií našeho 
kostela a starých fotek. 
Věříme, že se vám bude 
program znovu líbit. 

Děkujeme všem za Vaši 
přízeň a těšíme se na 
setkání s Vámi při našich 
akcích. 

výbor Spolku
Náš Touškov  

Spolek Náš Touškov
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Projekt DEKApro se nám krásně rozpletl a rozháčkoval a k 
tomuto dni máme 100 ks hotových dek. Na délku máme 180 
m deky, což je pěkná délka, ale protnutí cílové pásky nám 
chybí 670 m. Věříme, že to společně doháčkujeme a podaří 
se nám symbolicky propojit naše obce Kozolupy a Město 
Touškov po cyklostezce.   

Jak jsem si na začátku projektu přála propojovat lidi 
generačně, mohu dnes říci, že se nám to daří díky projektu 
DEKApro. Poslední vzpomínku mám na jednu postarší 
dámu, kterou možná mnoho lidí z okolí zná. 

Je úterý 21. 3. 2023, jsem v práci a odpoledne pořádám 
háčkování v příjemné kavárně Jako Doma na Slovanech v 
Plzni. Někdy kolem oběda zazvoní telefon, na druhé straně 
se ozve příjemný hlas starší dámy, která se představí „Dobrý 
den, Šípková“ a pak už vypráví asi 15 minut o tom, jak se 
od Mirky Bártíkové dověděla o projektu z letáčku, který 
jí přinesla (tímto Mirce moc děkuji za šíření informací 
o projektu a spojování lidí), a že se rozhodla mi zavolat 
a říct, jak je to úžasné. Poté se mě ptá, jestli Mirku znám, 
odpovídám ano dobře, moje děti chodí do touškovské školy a 
já vedu dětskou keramiku, a tak s Mirkou často komunikuji. 
Tak to je dobře, říká paní učitelka Šípková. Před 40 lety a 
více jsem učila na základní škole v Městě Touškově. A jakmile 
jsem se dozvěděla, že projekt je z Touškova, rozhodla jsem se 
vám uháčkovat pár čtverců a věnovat vlny. A pak jsme již 
dohodly, jak si předáme čtverce, vlny a rozloučily se. Bylo 
to moc milé povídání. Přišlo mi to fantastické, a to nejsem 
rodák z Města Touškova, že se učitelka, které je přes 90 let 
jen tak ozve, uháčkuje čtverce a pošle vlnu, protože je to pro 
Touškov. Neuvěřitelné a plné krásné energie!!!!

Dalo by se říct, že příběh končí, ale nedalo mi to a cestou 
do kavárny jsem se zmínila holkám v autě a byla na světě 
další radost. Jájina s Milenkou začaly vzpomínat a nevěřily 
svým uším. Slovo dalo slovo a v kavárně Jájina zavolala 
paní učitelce. To bylo radosti. A aby toho nebylo málo, 
na dalším háčkování jsem se dozvěděla, že paní učitelka 

přijede na sraz třídy 
do Kozolup, kterou 
učila. Samozřejmě, že 
její další žačka, Evička 
z Kozolup, háčkuje 
s námi krásné deky. 
Řekla bych, že kruh 
se uzavírá, ale pevně 
věřím, že paní učitelka 
Šípková navštíví 
naši závěrečnou akci 
projektu DEKApro 
na jaře 2024 a potěší 
se setkáním s mnoha 
tvářemi, které zná. 
A pak bude kruh 
dokonale uzavřen. 
Přeji jí tedy pevné zdraví, neutuchající vitalitu a pozitivní 
náladu.  Moc děkujeme za podporu projektu. 

A takových neuvěřitelných příběhů je s projektem spojeno 
více, ale to zase příště. Budeme rádi, pokud s námi přijdete 
háčkovat. Můžete nás potkat: 
◉ 11. 4. 2023 od 16 do 20 h kozolupská knihovna, Kozolupy 
147, Kozolupy
◉ 18. 4. 2023 od 16 h do 20 h Římskokatolická farnost, 
Kostelní 107, Město Touškov
◉ 25. 4. 2023 od 16 h do 20 h kozolupská knihovna, 
Kozolupy 147, Kozolupy. Háčkujeme celorepublikově v 
rámci DNŮ DOBROVOLNÍKŮ. 
◉ 27. 4. 2023 od 16 h do 20 h kozolupská knihovna, 
Kozolupy 147, Kozolupy. Háčkujeme celorepublikově v 
rámci DNŮ DOBROVOLNÍKŮ. 
◉ 4. 5. 2023 od 16 do 20 h Knihovna Města Touškova, 
Čemínská ul. čp. 205 (vchod čp. 149), Město Touškov
◉ 8.5. 2023 DEKApro součástí Slavností osvobození v 
Plzni, místo a čas bude upřesněn. 
◉ 9. 5. 2023 od 16 do 20 h kozolupská knihovna, Kozolupy 
147, Kozolupy
◉ 16. 5. 2023 od 16 h do 20 h, kavárna eMotion Cafe, 
Nákupní 1484/11, 312 00 Plzeň – Doubravka                    ►

Příběhy projektu DEKApro
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◉ 23.5. 2023 od 16 do 20 h kozolupská knihovna, Kozolupy 
147, Kozolupy 
◉ 30. 5. 2023 od 15 do 19 h Hospic svatého Lazara v Plzni, 
Sladkovského 2472/66a, 326 00 Plzeň – Slovany, vchod z 
vnitrobloku
◉ 6. 6. 2023 od 16 do 20 h kozolupská knihovna, Kozolupy 
147, Kozolupy
◉ 20. 6. 2023 od 16 do 20 h kozolupská knihovna, 
Kozolupy 147, Kozolupy

Mějte krásné jarní dny a přijďte načerpat báječnou energii 
našeho projektu, i když nepletete a neháčkujete, pojďte 
se mezi nás zaplést a napsat také další příběh projektu 
DEKApro Hospic svatého Lazara v Plzni.  Více informací na 
www.dekapro.cz a facebook 1DEKApro.  
  
Chtěla bych též poděkovat obci Kozolupy za spolupráci a 
velkou podporu projektu DEKApro, lepší parťáky jsme si 
nemohli se spolkem Náš Touškov vybrat.  

    za tým DEKApro
Blanka Antošová

Paprsek v zimě
V zimních měsících probíhají již tradiční akce Spolku Paprsek.  
Velmi oblíbené je bruslení, letos se v několika termínech 
vystřídaly více než dvě stovky bruslařů od nejmenších dětí, 
které teprve začínají až po zdatné tatínky a maminky. 

Koncem měsíce února se uskutečnil pro naše děti Maškarní 
rej. Masek tentokrát nebylo tolik jako jiné roky, ale o to více 
místa bylo na tanec, soutěže a super řádění. Také při losování 
tomboly bylo menší množství dětí výhodou. Vyhrál snad 
úplně každý, krásných cen bylo dostatek. Děti překvapil svou 
návštěvou i obří dinosaurus, stal se okamžitě celebritou, se 
kterou se chtěl každý vyfotit.

Spolek Paprsek chystá 
pro jaro a léto další 
oblíbené akce. V červnu 
se sejdeme již tradičně při 
Dětském dnu a v létě se 
společně pojedeme bavit 
do Mirákula. Rezervační 
systém na místa v 
autobusu bude spuštěn 
během měsíce dubna. 
O možnosti registrace 
budeme informovat 
prostřednictvím fb 
a webových stránek 

Paprsku a základní školy. Užívejte si jarních i letních 
paprsků, pokud možno s Paprskem.

     Dagmar Mezerová

Spolek Paprsek
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Milí čtenáři jarního zpravodaje,
pravděpodobně jste již zaznamenali, že i v letošním roce chystáme 
tradiční letní dětský tábor pro děti od 1. do 9. třídy ZŠ. Ten se 
uskuteční v termínu od 8.7. do 15.7. 2023 v tábořišti v Hlincích u 
Kožlan. Přípravy jsou v plném proudu, naši instruktoři se chystají 
na školení vedoucích a máme další proškolenou zdravotnici. 

Tématem celého týdne je CIRKUS. Čeká nás hromada zábavných 
her plných pohybu a poznávání, děti se mohou těšit na spoustu 
nových kamarádů, spaní ve stanech s podsadou, pobyt v přírodě, 
výborné jídlo a samozřejmě i mnoho odměn. Základní kapacita 
tábora již byla naplněna, ale vzhledem k velkému zájmu jsme se 
rozhodli ji ještě o šest míst navýšit. Pokud  tedy máte zájem své 
dítě přihlásit, neváhejte a napište nám co nejdříve na mail kto.
mesto-touskov@seznam.cz. 

Tradičně se s námi budete také moci potkat 3.6. na dětském dni, pro 
který připravujeme některá stanoviště. Na našich facebookových 
stránkách nebo instagramu najdete fotografie z předešlých let i z 
dalších našich akcí. Těšíme se na brzké shledání.

Tým KTO – Město Touškov

KTO Město Touškov
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BLAHOPŘEJEME
Vážení spoluobčané, přijměte od nás blahopřání k Vašemu životnímu jubileu, mnoho 
zdraví, štěstí a naplnění všech malých i velkých přání.                          vedení města

Červen
Bechyně František
Bělohlav Zdeněk
Březinová Anna
Divíšková Anna
Dráždil Václav
Dráždilová Marie
Duda Oldřich
Grossová Jana
Kasová Zdeňka
Kortusová Ivanka
Kořínková Hana
Marek Ladislav
Maříková Marie
Matoušek Ladislav
Nádraský Jindřich
Nová Danuše
Oplt Václav
Riedel Jiří
Seidler Václav
Šmatlák Roman
Trcalová Františka
Trsek František
Valentová Olga
Zahradník Miloslav

Červenec
Čásová Miloslava
Čechtická Marie
Fišerová Hana
Fuchsová Růžena
Havlíček Josef
Heitzerová Milena

Kašparová Bohuslava
Kokoška Vladimír
Královcová Hana
Krupička Stanislav
Markvartová Ivanka
Pechátová Marie
Poláčková Jana
Randa Květoslav
Säcklová Marie
Titzeová Marie
Trnka Pavel

Srpen
Andělová Helena
Hájek Jaroslav
Hájková Anna
Kantová Jana
Krňoulová Žofie
Kympergr Josef
Linhartová Alena
Mach Jiří
Mayerová Růžena
Pachl Karel
Pancová Vlasta
Radová Marie
Rejšek Reinhard
Rudolf Heřman
Řandová Kamila
Schmid Václav
Tolar Vladimír
Wolfram Jan
Wolframová Miluška

Září
Čmolík Jiří
Dobiášová Božena
Dobrá Dana
Grohmann Radko
Honzová Marie
Hrdinová Alice
Chuchma Václav
Jindra František
Kalivoda Lubomír
Kalivodová Olga
Karlíková Dana
Kašparová Marie
Kovandová Věra
Marková Marie
Mrázová Jana
Oplt Jaroslav
Prášek Miroslav
Seidlerová Libuše
Šišková Karla
Šustrová Věra
Zahradník Václav
Zahradníková Marie
Zimmerhackl František

Dodatečně blahopřejeme k životnímu jubileu také občanům, kteří slavili 

v prvních měsících tohoto roku. Bohužel z důvodu zpracování osobních 

údajů (GDPR) nesmíme jméno jubilanta otisknout bez jeho předchozího 

souhlasu. Vaše souhlasy získáváme postupně a ne vždy se všechny 

jubilanty podaří zastihnout doma. Svůj souhlas nám můžete přijít udělit 

na radnici také osobně (do kanceláře matriky).

Děkujeme vám za pochopení

vedení města






